
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

        Θεσσαλονίκη, 10/3/2025 
 

Του:  Κουπελόγλου Συμεών, Βουλευτή Α' Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
  Την κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 
  Την κ. Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 
 
ΘΕΜΑ: «Έντονος προβληματισμός για τον νέο τρόπο καταβολής 

προνοιακών παροχών μέσω προπληρωμένων καρτών» 
 
Κύριοι Υπουργοί, 
 
Η πρόσφατη απόφαση της κυβέρνησης να προχωρήσει στην καταβολή προνοιακών 
παροχών μέσω προπληρωμένων καρτών έχει εγείρει έντονες αντιδράσεις και 
ανησυχίες τόσο από τους δικαιούχους όσο και από κοινωνικούς και θεσμικούς 
φορείς. Παρότι η συγκεκριμένη μεταρρύθμιση παρουσιάζεται ως ένας τρόπος 
ενίσχυσης της διαφάνειας και του ελέγχου στη διάθεση των κοινωνικών επιδομάτων, 
δημιουργούνται σοβαρά ερωτήματα ως προς την εφαρμογή και τις επιπτώσεις της. 
Πιο συγκεκριμένα, η χρήση προπληρωμένων καρτών για την καταβολή των 
προνοιακών επιδομάτων συνεπάγεται ουσιαστικούς περιορισμούς για τους 
δικαιούχους, καθώς δε θα έχουν τη δυνατότητα ανάληψης μετρητών ούτε ελεύθερης 
διάθεσης του επιδόματος κατά βούληση. Αυτό ενδέχεται να πλήξει ιδιαίτερα ευάλωτες 
ομάδες, όπως ηλικιωμένους, άτομα με αναπηρία και άστεγους, οι οποίοι 
αντιμετωπίζουν ήδη σοβαρές δυσκολίες στην καθημερινή τους διαβίωση. 
Παράλληλα, η διαχείριση των προνοιακών επιδομάτων μέσω προπληρωμένων 
καρτών απαιτεί τη συνεργασία με χρηματοπιστωτικά ιδρύματα και ηλεκτρονικά 
συστήματα πληρωμών. Αυτό συνεπάγεται αυξημένα λειτουργικά κόστη, 
γραφειοκρατικά εμπόδια και πιθανές τεχνικές δυσλειτουργίες. Ειδικά για άτομα που 
ζουν σε απομακρυσμένες περιοχές ή δεν έχουν εξοικείωση με ψηφιακές συναλλαγές, 
η μετάβαση σε αυτό το νέο σύστημα θα μπορούσε να επιφέρει δυσκολίες στην 
πρόσβαση στα επιδόματά τους. Πέρα από αυτό, ελλοχεύει ο κίνδυνος να 
περιοριστούν ατομικά δικαιώματα και η αυτονομία των δικαιούχων στη διαχείριση 
των οικονομικών τους πόρων. Η υποχρεωτική χρήση συγκεκριμένων καναλιών 
πληρωμών μπορεί να δημιουργήσει συνθήκες ελέγχου και επιτήρησης, που δεν 
συνάδουν με τις αρχές της ελεύθερης οικονομικής δραστηριότητας και της 
αξιοπρέπειας των πολιτών. Τέλος, η μεταρρύθμιση στον τρόπο καταβολής των 
προνοιακών παροχών αποτελεί ένα κρίσιμο ζήτημα κοινωνικής πολιτικής, που 
απαιτεί προσεκτική μελέτη και διαβούλευση. Το Υπουργείο Οικονομικών, το 
Υπουργείο Εργασίας και το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας οφείλουν 
να διασφαλίσουν ότι οποιαδήποτε αλλαγή θα είναι προς όφελος των πολιτών και όχι 
εις βάρος τους. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

3859

Ημερομ. Κατάθεσης:

10/3/2025



Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

1. Διατίθεσθε να δώσετε στον/στην φορολογούμενο/η πολίτη τη δυνατότητα επιλογής 
μεταξύ προπληρωμένων καρτών και τραπεζικής κατάθεσης, ώστε να διατηρηθεί η 
ευελιξία στη χρήση των επιδομάτων; 
 

2. Έχει προϋπάρξει συζήτηση για την εν λόγω μεταρρύθμιση με κοινωνικούς φορείς 
και δικαιούχους, προκειμένου να δημιουργηθούν υποστηρικτικοί μηχανισμοί για 
ευάλωτες ομάδες, με σκοπό την αξιολόγηση και τη διευκόλυνση της μετάβασης στο 
νέο σύστημα; 
 
3. Ποιοι φορείς θα έχουν πρόσβαση στα δεδομένα των συναλλαγών των δικαιούχων 
και τα εμπλεκόμενα υπουργεία εγγυώνται την προστασία προσωπικών δεδομένων, 
διασφαλίζοντας να μην υπάρχει ο κίνδυνος καταχρηστικής χρήσης αυτών των 
πληροφοριών; 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
 
 
ΚΟΥΠΕΛΟΓΛΟΥ ΣΥΜΕΩΝ 




